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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 20. marts 2023 har udvalget efter ønske fra Victoria Velasquez (EL) stillet 

mig følgende spørgsmål: 

UFU alm. del spørgsmål 123  

 

Mener ministeren, at der er blevet handlet rettidigt i forhold til udvikling af en ny 

pædagoguddannelse set i lyset af, at de seneste optagelsestal viser, at der siden 

sidste år er sket et fald på 10 pct. blandt kvote 2-ansøgere til pædagoguddannel-

sen, og at de voldsomme fald i søgning og optag de senere år dermed fortsætter 

med uformindsket kraft? 

Svar 

 

Det er bekymrende, at søgningen til pædagoguddannelsen har været faldende i 

en årrække – specielt når der allerede nu opleves rekrutteringsudfordringer på 

området.   

 

Vi skal derfor sikre, at både pædagog- og meritpædagoguddannelserne er stærke 

og attraktive.  

 

Der er gennemført en grundig evaluering af pædagoguddannelsen, som kan 

danne grundlag for det videre arbejde med uddannelsen.  

 

Regeringen ønsker som en del af den samlede reformkurs på uddannelsesområ-

det at styrke de erhvervs- og professionsrettede uddannelser, jf. udspillet Forbe-

redt på fremtiden I. Det videre arbejde med pædagoguddannelsen skal ses i sam-

menhæng hermed. 

 

Regeringen har endnu ikke lagt sig fast på en konkret tidsplan eller proces for ar-

bejdet med en ny pædagoguddannelse.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

17. april 2023 
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